

Title (en)

Radial press with two radially and mutually movable press yokes.

Title (de)

Radialpresse mit zwei radial gegeneinander beweglichen Pressenjochen.

Title (fr)

Presse radiale avec deux culasses de presse radialement mobile entre elles.

Publication

**EP 0539787 A1 19930505 (DE)**

Application

**EP 92117394 A 19921012**

Priority

DE 4135465 A 19911028

Abstract (en)

In a radial press with a press spindle (A), a plurality of external control surfaces (1, 2, 3, 4) at an angle to one another are arranged in groups in two press yokes (18, 19) which are driven radially in relation to one another. The planes of symmetry of the control surfaces (1, 2 or 3, 4) which are arranged in the same press yoke extend parallel to the direction of drive. A plurality of external control bodies (31), which are situated between two of the external control surfaces in each case, are used for the radial advancing of pressing jaws (30) towards the press spindle. Internal control bodies (37) with further pressing jaws (41) are driven synchronously by the external control bodies (31). To reduce weight and size, one press yoke (18) is guided in relation to the other press yoke (19) by tie rods (25, 26), which penetrate the leading press yoke (19) on its ends situated outside the control surfaces (1, 2, 3, 4), are fixedly connected to the other guided press yoke (18) in each case and are connected on the opposite side of the leading press yoke to a pulling drive (52) which is preferably designed as a dedicated hydraulic drive (47/51, 48/50) which is assigned to each tie rod (25, 26). <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einer Radialpresse mit einer Pressenachse (A) sind in zwei radial gegeneinander angetriebenen Pressenjochen (18, 19) gruppenweise mehrere in einem Winkel zueinander stehende, äußeren Steuerflächen (1, 2, 3, 4) angeordnet. Die Symmetrieebenen der im gleichen Pressenjoch angeordneten Steuerflächen (1, 2 bzw. 3, 4) verlaufen parallel zur Antriebsrichtung. Mehrere, zwischen jeweils zwei der äußeren Steuerflächen liegende äußere Steuerkörper (31) dienen zum radialen Vortrieb von Preßbacken (30) in Richtung auf die Pressenachse. Innere Steuerkörper (37) mit weiteren Preßbacken (41) werden von den äußeren Steuerkörpern (31) synchron angetrieben. Zwecks Verringerung von Gewicht und Größe ist das eine Pressenjoch (18) gegenüber dem anderen Pressenjoch (19) durch Zuganker (25, 26) geführt, die das führende Pressenjoch (19) an dessen außerhalb der Steuerflächen (1, 2, 3, 4) liegenden Enden durchdringen, mit dem jeweils anderen, geführten, Pressenjoch (18) fest verbunden sind und jenseits des führenden Pressenjochs mit einem Zugantrieb (52) verbunden sind, der vorzugsweise als jedem Zuganker (25, 26) zugeordneter eigener Hydraulikantrieb (47/51, 48/50) ausgebildet ist. <IMAGE>

IPC 1-7

**B30B 7/04**

IPC 8 full level

**B21D 39/04** (2006.01); **B30B 7/04** (2006.01); **B30B 15/04** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**B21D 39/048** (2013.01 - EP US); **B25B 27/10** (2013.01 - EP US); **B30B 7/04** (2013.01 - EP US); **B30B 15/04** (2013.01 - EP US);  
**Y10T 29/5367** (2015.01 - EP US)

Citation (search report)

- [Y] US 3146697 A 19640901 - DOHM JR DANIEL, et al
- [YD] DE 3513129 A1 19861023 - SCHROECK PETER DIPL ING
- [A] DE 2625482 A1 19771215 - SIEMPELKAMP GMBH & CO

Cited by

DE102009057726A1; WO2011069652A1; DE102015002556B3; CN106573288A; EP1252943A1; DE19958103C1; EP1106276A3; FR3004977A1; CN102712024A; DE19944141C1; FR2798314A1; DE10339291B3; EP1510269A1; DE102004016305B4; US11052447B2; US10286620B2; WO2017178508A1; WO2007093896A1; WO2015185174A1; WO2007012411A1; DE102011015654A1; WO2012130360A1; US8381645B2

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

**EP 0539787 A1 19930505; EP 0539787 B1 19960103**; AT E132430 T1 19960115; DE 4135465 A1 19930429; DE 59204907 D1 19960215;  
US 5323697 A 19940628

DOCDB simple family (application)

**EP 92117394 A 19921012**; AT 92117394 T 19921012; DE 4135465 A 19911028; DE 59204907 T 19921012; US 95891592 A 19921009